
ΠΡΑΚΤΙΚΟ 6 

 Συνεδριάσεως του Δημοτικού Συμβουλίου Ρεθύμνης 

 

Θέμα: «Έγκριση οικονομικής διαχείρισης – οικονομικών καταστάσεων και έκθεσης 

Οικονομικής Επιτροπής χρήσεως 2011 του Δήμου Ρεθύμνης» 

 
Η συνεδρίαση  έγινε  στις 07.02.2013, ημέρα Πέμπτη και ώρα 14:00, στην αίθουσα του Δημαρχείου υπό την 
Προεδρία του Προέδρου του Δημοτικού Συμβουλίου κ. Σκορδίλη Γεωργίου,  αφού επεδόθη η με αρ. 
6/01.02.13 πρόσκληση προς όλα τα μέλη του Δ.Σ.  
  

ΠΑΡΟΝΤΕΣ ΔΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ ΑΠΟΝΤΕΣ ΔΗΜΟΤΙΚΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΟΙ 
1. ΑΛΕΦΑΝΤΙΝΟΣ ΜΙΝΩΣ 1. ΓΑΛΛΙΟΣ ΜΙΧΑΛΗΣ 
2. ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ 2. ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ – ΠΙΑΤΑΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ 
3. ΓΑΛΕΡΑΚΗ ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ 3. ΠΑΤΕΡΑΚΗΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ 
4. ΓΕΩΡΓΑΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 4. ΧΑΜΟΓΕΩΡΓΑΚΗΣ ΘΕΜΙΣΤΟΚΛΗΣ 
5. ΗΛΙΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 5. ΔΡΥΓΙΑΝΝΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
6. ΚΟΝΤΑΞΑΚΗΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ  
7. ΚΟΥΝΔΟΥΡΑΚΗΣ ΙΩΑΝΝΗΣ  
8. ΛΑΧΝΙΔΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ  
9. ΛΕΛΕΔΑΚΗΣ ΔΗΜΗΤΡΗΣ  
10. ΛΙΤΙΝΑΣ ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  
11. ΜΑΘΙΟΥΔΑΚΗΣ ΞΕΝΟΦΩΝ  
12. ΜΑΛΑΣ ΑΓΓΕΛΟΣ  
13. ΜΠΙΡΛΙΡΑΚΗ ΜΑΜΑΛΑΚΗ ΘΕΟΠΙΣΤΗ  
14. ΠΑΠΑΔΟΥΡΑΚΗΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ  
15. ΣΑΡΙΔΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  
16. ΣΙΤΑΡΕΝΙΟΥ – ΜΠΡΙΛΛΑΚΗ ΖΩΗ  
17. ΣΥΡΙΑΝΟΓΛΟΥ ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ  
18. ΤΣΙΜΠΙΣΚΑΚΗΣ ΜΑΤΘΑΙΟΣ  
19. ΤΣΙΟΜΠΙΚΑΣ ΓΡΗΓΟΡΗΣ  
20. ΧΑΡΚΙΑΝΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ  
21. ΝΙΝΟΣ ΝΙΚΟΛΑΟΣ  
22. ΜΑΡΙΝΑΚΗ ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ  
23. ΣΠΑΝΟΥΔΑΚΗΣ ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ  
24. ΜΑΘΙΟΥΔΑΚΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  
25. ΒΛΑΣΤΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ  
26. ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ ΜΙΧΑΗΛ  
27. ΜΑΝΟΥΣΟΓΙΑΝΝΗΣ ΜΑΝΟΥΣΟΣ  

 
    Παρόντες Τοπικοί Σύμβουλοι: Χριστουλάκης Οθωνας – Δ.Κ Ρεθύμνης, Παπαλεξάκης Αλέξανδρος – Δ.Κ. 
Ατσιποπούλου, Γαβαλάς Ιωσήφ – Τ.Κ. Αγίου Κωνσταντίνου, Βαρούχας Αντώνιος – Τ.Κ Άδελε, Κλαψινός Ανδρέας – 
Τ.Κ Γερανίου, Λιονή Βασιλική – Τ.Κ. Γωνιάς, Βασιλακάκης Ελευθέριος – Τ.Κ Μαρουλά, Βουγιουκαλάκης Ιωάννης – 
Τ.Κ. Μούντρους, Παπαδάκης Μαρίνος – Τ.Κ. Όρους, Βαβούρης Μάρκος – Τ.Κ. Πρινέ, Παυλάκης Χαράλαμπος – Τ.Κ. 
Σελλίου, Πανταγιάς Γεώργιος – Τ.Κ Χαρκίων και Δεληγιαννάκης Νικόλαος – Τ.Κ. Χρωμοναστηρίου. 
    Παρόντος του Δημάρχου Ρεθύμνης κ.Μαρινάκη Χ. Γεωργίου, της Γενικής Γραμματέως του Δήμου κας Ψαρουδάκη 
Χρυσούλας, της Δ/ντριας των Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου κας Κελέκη Γεωργίας, της Δ/ντριας Διοικητικών και 
Οικονομικών Υπηρεσιών του Δήμου κας Πελαντάκη Χρυσούλας, της Πρ/νης της Οικονομικής Υπηρεσίας του Δήμου 
κας Καλογεράκη Στυλιανής, της υπαλλήλου της Οικονομικής Υπηρεσίας του Δήμου κας Καναβάκη Αριστέας και της 
Δημοτικής Υπαλλήλου κας Γαργερού Ελευθερίας, ειδικής Γραμματέως του Δημοτικού Συμβουλίου. 
     Ο κ.Πρόεδρος αφού διαπιστώθηκε ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία και υπενθύμισε ότι,(σύμφωνα με την 50α/91 

απόφαση του Δ.Σ), τα πρακτικά θα τηρούνται συνοπτικά με τρόπο σαφή και ακριβή και παράλληλα  θα τηρούνται  οι 
μαγνητοταινίες των συζητήσεων που θα είναι προσιτές σε κάθε ενδιαφερόμενο, κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης, 
προς συζήτηση του 1

ου
  και μοναδικού θέματος της ημερήσιας διάταξης. 

 
Σκεπτ: 69 

 

 

 

 

 

 



 

     Ο κ. Πρόεδρος ανακοίνωσε το θέμα «Έγκριση οικονομικής διαχείρισης – οικονομικών 

καταστάσεων και έκθεσης Οικονομικής Επιτροπής χρήσεως 2011 του Δήμου Ρεθύμνης» και 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου την 607/12 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής και τις συνημμένες 
οικονομικές καταστάσεις. 
Ο κ. Παπαδουράκης είπε ότι είναι ο πρώτος απολογισμός – ισολογισμός του νέου Καλλικρατικού 

Δήμου, ο οποίος προχώρησε με πολύ μεγάλες δυσκολίες, λόγω της συνένωσης τεσσάρων Δήμων 
με διαφορετικά λογιστικά συστήματα. Ο κ. Παπαδουράκης είπε ότι ο Δήμος Ρεθύμνης λειτουργεί 
οριακά και γίνεται μεγάλη προσπάθεια για να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του και να μπορέσει 
να συνεχίσει να παράγει έργο. 
Στη συνέχεια, η κα Καλογεράκη ανέλυσε τα ποσά του απολογισμού, η κα Καναβάκη παρουσίασε 

τον ισολογισμό και η κα Μαρίνα Χρυσανθοπούλου, Ορκωτή Ελέγκτρια Λογίστρια, παρουσίασε τα 
αποτελέσματα του τακτικού ελέγχου χρήσεως 2011. 
Η κα Χρυσανθοπούλου είπε ότι ήταν πολύ δύσκολη χρονιά για να γίνουν οι αναδιοργανώσεις 

που απαιτούσε ο Καλλικράτης, να οριστικοποιηθούν οι απαιτήσεις – υποχρεώσεις και να 
ενταχθούν σε ένα ενιαίο σύστημα. Αυτό ήταν και μία αιτία που έχει καθυστερήσει ο ισολογισμός. 
Η κα Χρυσανθοπούλου είπε ότι η κρίση έχει την επίπτωσή της πάνω στη λειτουργία και τα 

οικονομικά του Δήμου. Θεωρητικά, ο Δήμος δεν έκανε παραπάνω δαπάνες από αυτές που 
βεβαίωσε, έχει όμως δημιουργήσει ένα πολύ μεγάλο πλήθος απαιτήσεων, που δεν μπόρεσε να τις 
εισπράξει, και έχει ένα σημαντικό ποσό υποχρεώσεων που είναι ανεξόφλητο. Όπως είπε η κα 
Χρυσανθοπούλου, ο Δήμος Ρεθύμνης θα πρέπει να εντείνει την προσπάθεια για να αντιμετωπίσει 
τα προβλήματα ρευστότητας και τη χρηματοοικονομική του σταθερότητα και να αντιμετωπίσει  
άμεσα το ζήτημα της πιο ολοκληρωμένης και έγκαιρης βεβαίωσης των εσόδων του από ιδιώτες και 
της πιο γρήγορης είσπραξης αυτών. 
Αυτή τη χρονιά, συνέχισε η κα Χρυσανθοπούλου, ο Δήμος έκανε δύο πολύ σημαντικά βήματα. 

Εκκαθάρισε τις υποχρεώσεις του σε προμηθευτές και πιστωτές και τις απόσβεσε. Αυτό που 
χωλαίνει και θέλει αναδιοργάνωση, για να δει διαφορά στα έσοδά του ο Δήμος Ρεθύμνης,  είναι τα 
σχέδια πόλης. Το σημαντικό κομμάτι είναι η επιβολή των εισφορών σε γη και χρήμα από 
κυρωμένες πράξεις εφαρμογής των σχεδίων πόλεως της Δημοτικής Ενότητας Ρεθύμνης. Όπως 
είπε, πρέπει να λυθεί το θέμα των απαιτήσεων και των υποχρεώσεων που έχει ο Δήμος με τη 
ΔΕΥΑΡ και ο πρώην Δήμος Αρκαδίου με το Δήμο και να γίνουν οι διαδικασίες, ώστε να 
οριστικοποιηθεί το έλλειμμα των 963.000 € μετά τις πρόσφατες δικαστικές αποφάσεις, να 
βεβαιωθεί και να καταλογιστεί τους υπεύθυνους. 
Ο κ. Νίνος είπε ότι πράγματι το 2011 ήταν μια δύσκολη χρονιά, αφενός γιατί ήταν η πρώτη 

χρονιά του Καλλικρατικού Δήμου και αφετέρου, γιατί ήταν μια δύσκολη οικονομική χρονιά. Όπως 
είπε, το ζητούμενο είναι να ολοκληρωθεί η περιουσιακή κατάσταση του Δήμου και να μπει σε μια 
διαδικασία αξιοποίησης, ώστε να έχει αντικείμενο στους προϋπολογισμούς και στους 
απολογισμούς του Δήμου, που μέχρι σήμερα δεν έχει. 
Ο κ. Νίνος είπε ότι είναι πολύ σωστή η παρατήρηση των ορκωτών πως, για να μπορέσει ο 

Δήμος ν' αντεπεξέλθει στις απαιτήσεις και να είναι βιώσιμος, θα πρέπει να χαραχτεί μία 
αναπτυξιακή πολιτική που να βάζει στόχους και να αποδίδει τα έσοδα που θα πρέπει να έχει ο 
Δήμος. Πρέπει ο Δήμος να δει πως θα έχει τα έσοδά του, χωρίς να  “πνίξει” την τοπική κοινωνία, 
που πραγματικά ταλαιπωρείται από την οικονομική κρίση. 
Ο κ. Νίνος, θίγοντας συγκεκριμένα θέματα, είπε ότι εκτιμά το γεγονός ότι ήταν μια δύσκολη 

χρονιά και ότι η Υπηρεσία έκανε ότι μπορούσε, όμως υπάρχουν πολλά πράγματα που θα 
μπορούσαν να είχαν γίνει και δεν έγιναν και γι' αυτό το λόγο θα είναι παρών στην ψηφοφορία. 
Ο κ. Βλαστός είπε ότι ο ισολογισμός του 2011 αποτυπώνει την πραγματικότητα που υπάρχει 

αυτή τη στιγμή στο Δήμο Ρεθύμνης, αλλά και γενικότερα στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, η οποία δεν 
είναι άλλη από μια εικόνα πρωθύστερης αναμονής της κατάρρευσης των Δήμων. 
Ο κ. Βλαστός συνέχισε λέγοντας ότι έχει καθυστερήσει πολύ η αξιοποίηση της δημοτικής 

περιουσίας και χρειάζεται να γίνει μία δημοτική εταιρία αξιοποίησης των ακινήτων του Δήμου, ώστε 
να αποφέρει έσοδα, και ότι έχει καθυστερήσει η διαχείριση των απορριμμάτων. Ο κ. Βλαστός, 
κλείνοντας την τοποθέτησή του, είπε ότι το Ρέθυμνο χρειάζεται μία απελευθερωτική προσπάθεια,  
για ν' απελευθερωθεί από τα δεσμά του μνημονίου.  
Ο κ. Μανουσογιάννης είπε ότι υπάρχουν μεγάλες αδυναμίες και κενά στη σωστή και ασφαλή 

καταχώρηση κάθε εξόδου στην αντίστοιχη πηγή κόστους. Αποτέλεσμα αυτής της αδυναμίας είναι 
να μην υπάρχει ασφαλής κοστολόγηση των Υπηρεσιών και να γίνεται πιο ακριβή η 



ανταποδοτικότητα. 
Ο κ. Μανουσογιάννης συνέχισε λέγοντας ότι δεν υπάρχει διαχείριση έξω από την πολιτική 

κατεύθυνση, η οποία λέει ότι δεν υπάρχει άλλη λύση από το να γίνουν εισπράξεις από το λαό. 
Όμως, τα έσοδα για τις ανάγκες που καλείται να καλύψει ο Δήμος, θεωρεί ο κ. Μανουσογιάννης,  
έχουν ήδη εισπραχθεί και απλώς δεν αποδίδονται, γιατί υπάρχει στοχευμένη προσπάθεια οι 
Υπηρεσίες αυτές να εμπορευματοποιηθούν και να ιδιωτικοποιηθούν. Ο κ. Μανουσογιάννης είπε ότι 
διαφωνεί με αυτή τη λογική και με τη διαχείριση που έρχεται να υπηρετήσει αυτή τη λογική και με 
αυτή την έννοια θα καταψηφίσει. 
Ο κ. Δήμαρχος είπε ότι ο Δήμος Ρεθύμνης λειτουργεί σ' ένα συγκεκριμένο πολιτικό περιβάλλον 

και μακάρι να ήταν διαφορετική η μεταχείριση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Αυτό όμως δεν μπορεί ν' 
αποτελεί άλλοθι αδράνειας και λόγο για να είναι κανείς μόνο καταγγελτικός, χωρίς να υπάρχουν 
συγκεκριμένες προτάσεις. 
Ο κ. Δήμαρχος συνέχισε λέγοντας ότι το δημοτικό σύστημα έχει εντοπίσει τα προβλήματά του και 

γίνεται προσπάθεια για να φτιαχτεί ένας Δήμος δυναμικός, αξιοπρεπής στους εργαζόμενους του, 
στα  ασφαλιστικά ταμεία, στα Νομικά του Πρόσωπα και στις υποχρεώσεις του.  
Ο κ. Δήμαρχος, κλείνοντας την τοποθέτησή του, κάλεσε όλους να ψηφίσουν τον απολογισμό και 

το ισολογισμό, λέγοντας ότι έγινε εξαιρετική δουλειά και ότι ελήφθησαν σοβαρά υπόψη όλες οι 
παρατηρήσεις των ορκωτών. 
Ακολούθησε εκτεταμένη διαλογική συζήτηση, κατά τη διάρκεια της οποίας οι κ.κ. Σύμβουλοι 

εξέφρασαν τις απόψεις τους επί του θέματος. 
Ο κ. Πρόεδρος στη συνέχεια, έθεσε σε ψηφοφορία το θέμα. Από την ψηφοφορία προέκυψε ότι ο 

κ. Νίνος ψήφισε λευκό, οι κ.κ. Βλαστός, Ανδρουλάκης και Μανουσογιάννης ψήφισαν αρνητικά, ενώ 
οι υπόλοιποι κ.κ. Σύμβουλοι ψήφισαν θετικά (θετικοί ψήφοι είκοσι τέσσερις  - 24 - ). 
Επίσης, θετικά ψήφισαν οι Πρόεδροι και Εκπρόσωποι των Δημοτικών και Τοπικών Κοινοτήτων 

που ήταν παρόντες στη συνεδρίαση: Ατσιποπούλου, Ρεθύμνης, Αγίου Κωνσταντίνου, Άδελε, 
Γερανίου, Γωνιάς, Μαρουλά, Μούντρους, Όρους, Πρινέ, Σελλίου, Χαρκίων και  Χρωμοναστηρίου.      
   Το Συμβούλιο μετά τα παραπάνω και αφού είδε τις διατάξεις του άρθρου 163 του Ν.3463/06 και 
του άρθρου 65 του Ν.3852/10, εξέδωσε κατά πλειοψηφία την 69/13 απόφαση του ως εξής:  
 

Αριθμός  Απόφασης 69 

                                                     

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ 
 

 
Εγκρίνει τον απολογισμό και τις οικονομικές καταστάσεις του έτους 2011 του Δήμου Ρεθύμνης, ήτοι 
τον ισολογισμό, την κατάσταση αποτελεσμάτων χρήσης, την έκθεση της Οικονομικής Επιτροπής, 
το προσάρτημα και την έκθεση τακτικού ελέγχου, τα οποία αποτελούν αναπόσπαστο μέρος της 
απόφασης αυτής.   
 
 
 
 
 
 
                    Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                    Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ                            ΤΑ ΜΕΛΗ 

 

 

          ΣΚΟΡΔΙΛΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ        ΓΑΡΓΕΡΟΥ ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ       ΑΚΟΛΟΥΘΟΥΝ ΥΠΟΓΡΑΦΕΣ  
 


